

Ref. :

座位編號 Seat Number

**(BLT DEMO)**

--

**基本法測試**  
( 非學位 / 非專業程度職系 ( 中五程度或以上 ) )  
**Basic Law Test**  
(**Non-Degree / Non-Professional Grades at Form 5 Level or Above**)

( 二十五分鐘完卷 )  
(**Time allowed: 25 minutes**)

**考生須知 Instructions to Candidates**

1. 本試卷共有 15 條問題，中、英文本並列。  
This is a bilingual paper comprising 15 multiple-choice questions.
2. 全部問題，必須作答。每題分數相同。錯誤答案不會扣分。  
Answer all questions. All questions carry equal marks. Marks will not be deducted for wrong answers.
3. 每條問題只有一個最適當的答案。  
There is only one most suitable answer to each question.
4. 須用 HB 鉛筆將答案填在答題紙上。如要更改答案，應先將錯填的答案徹底擦去，然後填上新答案。若不遵照此指示作答，可能引致該題不獲給予分數。  
Mark your answers only on the answer sheet with an H.B. pencil. Where necessary, thoroughly erase wrong marks with a clean rubber. Failure to follow these instructions may result in no marks being given to you in respect of the concerned question(s).
5. 所有草稿必須寫在試卷上。  
All draft work must be done in this question book.

未經准許，切勿翻閱試卷。

**DO NOT turn over this page until you are told to do so.**

---

注意：除此封面外，此試卷共有八頁。  
This paper consists of this page and **EIGHT** other printed pages.

例題（1）：

根據《基本法》第五十四條，協助香港特別行政區行政長官決策的是哪一個機構？

- A 香港特別行政區行政會議
- B 香港行政局
- C 策略發展委員會
- D 中央政策組

Example (1) :

According to Article 54 of the Basic Law, which organ is responsible for assisting the Chief Executive of the HKSAR in policy making?

- A The Executive Council of the HKSAR
- B The Hong Kong Executive Council
- C The Commission on Strategic Development
- D The Central Policy Unit

例題（2）：

根據《基本法》附件二，香港特別行政區立法會每屆一共有多少名議員？

- A 五十名
- B 六十名
- C 七十名
- D 八十名

Example (2) :

According to Annex II to the Basic Law, how many members shall the Legislative Council of the HKSAR be composed of in each term?

- A 50 members
- B 60 members
- C 70 members
- D 80 members

例題（3）：

《基本法》的修改權屬於\_\_\_\_\_。

- A 香港特別行政區立法會
- B 香港特別行政區制憲會議
- C 中華人民共和國全國人民代表大會
- D 中華人民共和國全國人民代表大會常務委員會

Example (3) :

The power to amend the Basic Law is vested in \_\_\_\_\_.

- A The Legislative Council of the HKSAR
- B The Constitutional Assembly of the HKSAR
- C The National People's Congress of the People's Republic of China
- D The Standing Committee of the National People's Congress of the People's Republic of China

例題（4）：

香港特別行政區在經濟、貿易、金融、航運、通訊、旅遊、文化、體育等領域，可以用甚麼名義單獨地同世界各國、各地區及有關國際組織保持和發展關係，簽訂和履行有關協議？

- A 中國香港
- B 香港中國
- C 香港特別行政區
- D 香港關稅區

Example (4) :

What name may the HKSAR use to maintain and develop relations and conclude and implement agreements on its own with foreign states and regions and relevant international organizations in the appropriate fields, including the economic, trade, financial and monetary, shipping, communications, tourism, cultural and sports fields?

- A Hong Kong, China
- B China, Hong Kong
- C Hong Kong Special Administrative Region
- D Hong Kong Customs Territory

例題（5）：

以下哪一條不是根據《基本法》第十八條及附件三在香港特別行政區實施的全國性法律？

- A 中華人民共和國國籍法
- B 中華人民共和國國旗法
- C 中華人民共和國政府關於領海的聲明
- D 中華人民共和國立法法

Example (5) :

Which of the following is not a national law applicable in the HKSAR according to Article 18 of and Annex III to the Basic Law?

- A Nationality Law of the People's Republic of China
- B Law of the People's Republic of China on the National Flag
- C Declaration of the Government of the People's Republic of China on the Territorial Sea
- D Law on Legislation of the People's Republic of China

完 卷

*END OF PAPER*